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RTS – Nastavlja se imunizacija, lekari upozoravaju - vakcinacija nije znak 
za opuštanje 

VEČERNJE NOVOSTI – Krila koronu? Komisija „Narodnog fronta“ 
utvrđuje da li je dr Snežana Rakić zaražena došla na posao , doktorka 
tvrdi da nikog nije ugrozila 

POLITIKA – Prva ću primiti Torlakovu vakcinu protiv kovida 19 

DNEVNIK – Đerlek: Narednih nedelja nove doze Fajzerove, rano za 
popuštanje 

KURIR – U klinici „Dr Laza Lazarević“ 11000 poziva tokom pandemije 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Nastavlja se imunizacija, lekari upozoravaju – vakcinacija nije znak za opuštanje 
Koronavirus je u Srbiji od početka epidemije registrovan kod 400.837 osoba, a od posledica zaraze 
preminuo je 4.071 pacijent. Na bolničkom lečenju trenutno se nalaze 4.002 osobe, od kojih su 153 na 
respiratoru, pokazuju podaci sa sajta covid19.rs. 
U srpskim sredinama na Kosovu i Metohiji još jedan preminuli od kovida 19 
U srpskim sredinama na KiM preminula je još jedna osoba od kovida 19, ukupno 101 od izbijanja 
epidemije, saopšteno je iz Kriznog štaba u Kosovskoj Mitrovici. 
Preminula osoba je iz Kosovske Mitrovice. Od kovida 19 obolelo je još 15 osoba, među testiranih 98 
uzoraka. 
Novoobolele osobe su iz Kosovske Mitrovice - 5, Zvečana - 5, Zubinog Potoka - 1, Prilužja - 1, Peći -1 i 
Gnjilane - 2. Iz izolacije je izašlo 15 osoba, dok je aktivnih 207 slučajeva. 
U kovid bolnicama u Vranju hospitalizovano 107 pacijenata 
U kovid ambulanti u Vranju tokom jučerašnjeg dana obavljeno je 168 pregleda, od kojih je 76 prvih. 
Uzorkovana je krv kod 101 pacijenta i sačinjena su 64 RTG pluća. 
Urađeno je 88 antigenskih testova, od kojih su 32 pozitivna na koronavirus. Dijagnostikovana je 
bronhopneumonija kod 16 pacijenata, podaci su gradskog štaba za vanredne situacije. 
U kovid bolnicama Zdravstvenog centra Vranje hospitalizovano je 107 pacijenata. Od tog broja 94 su 
pozitivna na koronavirus i isto toliko ima bronhopneumoniju, dok su na kiseoniku 53 pacijenta. 
Na bolničko lečenje primljeno je devet, a otpušteno šest pacijenata. Trenutno su u kovid bolnicama u 
Vranju 53 slobodne postelje. 
Povećava se broj prijema u subotičku bolnicu 



 
 

Iako vakcinacija dobro napreduje, epidemiolozi i dalje situaciju sa koronavirusom u većini opština u 
Vojvodini ocenjuju kao vanrednu. 
Doktorka Branka Milisavljević kaže da se broj prijema u subotičku bolnicu polako povećava i da ih je u 
proseku pet do deset. 
Prema njenim rečima, u bolnici je 71 pacijent, a njih sedam je na respiratoru. 
"Ovi podaci govore da nema opuštanja i da se moramo pridržavati svih epidemioloških mera", rekla je 
doktorka Milisavljević. 
U Subotici je do sada vakcinisano 6.700 građana, a danas će biti vakcinisani zdravstveni radnici ruskom 
vakcinom "sputnjik". 
Počinje vakcinacija zdravstvenih radnika Mačvanskog okruga 
U Šapcu danas ruskom vakcinom počinje imunizacija zdravstvenih radnika celog Mačvanskog okruga. 
Doktorka Jasmina Stanković, direktorka DZ "Dr Draga Ljočić", kaže da vakcinacija počinje u 10 časova, 
kako bi svi zainteresovani stigli na punkt za vakcinaciju. 
Do sada je vakcinisano 140 zdravstvenih radnika Doma zdravlja, a prijavljeno je još 70, rekla je doktorka 
Stanković.  
Prema njenim rečima, vakcinu je primilo ukupno 8.267 Šapčana, a u prethodna dva dana vakcinisano je 
58 građana u kućnim uslovima. 
U Valjevu manje pregleda, kovid ambulanta Doma zdravlja od ponedeljka u starom režimu rada 
U kovid ambulanti valjevskog Doma zdravlja prethodnih dana znatno je manje pregleda i broj 
novoobolelih varira od 20 do 30.  
Doktorka Branka Antić, direktor Doma zdravlja, kaže da se zbog povoljnije epidemijske situacije od 
ponedeljka planira otvaranje kovid ambulante u Novom naselju. 
Kovid ambulanta Doma zdravlja vraća se na stari režim rada i tokom vikenda biće izvršena dezinfekcija 
prostora, rekla je doktorka Antić. 
Prema njenim rečima, u Valjevu je veliko interesovanje građana za vakcinaciju.  
U Srbiji više od 513.000 vakcinisanih 
Prema najnovijim podacima, Srbija je i dalje druga u Evropi, a prva u regionu po stopi vakcinisanih na 
milion stanovnika (75.486). Najviše vakcinisanih je u Ujedinjenom Kraljevstvu (149.420 na milion 
stanovnika). 
U Srbiji su do sada vakcinisane 513.652 osobe. 
Prema poslednjem preseku, u Srbiji je od posledica kovida 19 preminulo još 15 osoba, a zabeležena su 
1.932 nova slučaja zaraze koronavirusom. 
Na bolničkom lečenju trenutno se nalaze 4.002 osobe, od kojih su 153 na respiratoru.  
Od početka epidemije u Srbiji je testirano ukupno 2.652.095 osoba, a potvrđeno je 400.837 slučajeva 
koronavirusa 
Masovna vakcinacija se nastavlja danas na više punktova širom Srbije. A svi zainteresovani građani mogu 
da iskažu interesovanje za vakcinisanje protiv kovida 19 preko portala e-Uprave ili pozivanjem 
broja 0800 222 334. 
S obzirom na to da svaka od vakcina zahteva davanje dve doze u različitim razmacima, potrebna je i 
revakcinacija, koja u Srbiji počinje od 9. februara. Za primanje druge doze cepiva nije potrebna nova 
prijava. Svi podaci su registrovani prilikom prijavljivanja za vakcinaciju putem portala e-Uprave ili 
telefonom. 
Virusolog u penziji, doktorka Nada Kuljić Kapulica, rekla je za RTS da u 21. veku uopšte ne treba 
postavljati pitanje da li da se vakcinišemo ili ne, jer je, kako kaže, vakcina najefikasnije sredstvo u borbi 
protiv virusa. 
"To je suvišno pitanje i to nije u skladu sa medicinom. Imamo bolesti i virusa gde nemamo vakcine, 
poput one za virus HIV-a, jer je taj virus varijabilan i prevrtljiv, ali korona nije takva", kaže doktorka Kuljić 
Kapulica.  

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4244968/korona-preminuli-zarazeni-srbija-3.-februar.html
https://imunizacija.euprava.gov.rs/#novaprijava
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4245395/koronavirus-srbija-vakcina-revakcina-zakazivanje.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4245395/koronavirus-srbija-vakcina-revakcina-zakazivanje.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4243824/virusolog-koronavirus-vakcina-vakcinacija.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4243824/virusolog-koronavirus-vakcina-vakcinacija.html


 
 

Direktor Infektivne klinike KCS Goran Stevanović izjavio je da KBC "Bežanijska kosa" izlazi iz kovid 
sistema, ali da nema prostora za opuštanje. 
Upozorio je građane koji su primili prvu dozu vakcine da ne smeju da se opuštaju i da moraju da nastave 
da poštuju epidemiološke mere, jer se pun imunitet stiče 10 do 15 dana nakon druge doze vakcine.  
"Građani moraju da znaju da kada prime prvu dozu nisu zaštićeni, jer vakcinacija postiže pun efekat tek 
nakon 10 do 15 dana od druge doze", objasnio je Stevanović i dodao da se za to vreme svi moraju 
pridržavati mera. 
 

RTV- Novosađani odštampali veštačku ruku 3D, prvu u Srbiji 

 
 

 

KRILA KORONU? Komisija "Narodnog fronta" utvrđuje da li je dr Snežana Rakić zaražena došla na 
posao, doktorka tvrdi da nikoga nije ugrozila 

PROFESORKA dr Snežana Rakić u sredu je provela prvi dan na novom radnom mestu - lekar na odeljenju 
ultrazvuka, gde je raspoređena posle smene sa mesta načelnika porodilišta GAK "Narodni Front", 
privremenog udaljavanja sa posla na sedam dana i pokretanja disciplinskog postupka "zato što je dok je 
imala koronu dolazila na posao i time ugrozila zdravlje kolega, pacijenata i beba". 
U Upravi bolnice kažu da se o ovom slučaju do daljeg neće oglašavati. Da se protiv nje vodi disciplinski 
postupak potvrdio je u sredu Mirsad Đerlek, državni sekretar u Ministarstvu zdravlja, a Rakićeva je, za 
"Novosti", rekla da nije bila bolesna od kovida, i da nijedan od dva PCR testa izdata u "Narodnom frontu" 
nisu bila validna. Ona tvrdi da je pozadina njene smene nešto drugo. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4244775/kbc-bezanijska-kosa-kovid-sistem-izalazak.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4244775/kbc-bezanijska-kosa-kovid-sistem-izalazak.html


 
 

- U zdravstvu nema politike, ni opozicije, za sve važe isti uslovi i kriterijumi - rekao je Đerlek povodom 
događanja u "Narodnom frontu". - Osnovni cilj je da vodimo brigu o pacijentima i da ih lečimo. Prof. 
Rakić je sa pozitivnim rezultatom došla na posao i sada je to stvar uprave te zdravstvene ustanove. 
Pokrenut je disciplinski postupak i odlučiće šta s tim u vezi dalje. 
Prof. Rakić kaže da se iz regiona u Srbiju vratila 11. januara, i da je, iz kućnog karantina, sutradan otišla u 
"Narodni front" da uradi PCR test: 
- Jesam, možda, napravila propust što sam otišla na testiranje u bolnicu u kojoj radim, možda i pod 
utiskom što mi je takva mogućnost sugerisana i na granici - priča prof. Snežana Rakić. - Direktor bolnice 
je obavestio sanitarnog inspektora da sam prekršila karantin i pokrenuo disciplinski postupak. Izdata su 
mi dva rezultata PCR testa. Na jednom je bio pogrešan matični broj, a na drugom godina rođenja, ali sam 
i sa takvim rezultatom otišla 15 dana u izolaciju. Kada sam nakon toga došla u bolnicu, sačekala me je 
odluka direktora da me na sedam dana udaljava sa posla i da me smenjuje. Rekao mi je da je na njega 
vršen pritisak da tako postupi jer sam podržala pokret "1 od pet miliona". 
Ona dodaje i da je protiv direktora bolnice dr Željka Mikovića podnela prijavu. 
TESTIRANE KOLEGE I KONTAKTI 
SNEŽANA Rakić kaže da su u "Narodnom Frontu", u međuvremenu, testirani svi koji su sa njom bili u 
kontaktu kada je dolazila da se testira. Niko od njih, navodi, nije bio ni pozitivan, ni bolestan. 
 
 

 

 

 

Prva ću primiti „Torlakovu” vakcinu protiv kovida 19 
„Ukoliko Institut za virusologiju, vakcine i serume ’Torlak’ počne sa proizvodnjom ruske vakcine 
’sputnjik’, prva ću primiti to cepivo”, kaže za „Politiku” profesor dr Danica Grujičić, neurohirurg i 



 
 

direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije. Ona objašnjava da još ima dobar nivo antitela jer je 
preležala koronu, kao i da očekuje da će on opasti do aprila-maja kada bi bilo preporučljivo da primi 
cepivo. 
„Nadam se da će do tada krenuti proizvodnja kod nas. Znamo da su naši stručnjaci bili u Rusiji i da bi 
ruska delegacija uskoro trebalo da dođe u Srbiju i poseti ’Torlak’. Očekujem da tada dođe do dogovora o 
proizvodnji cepiva kod nas. To mi je najveća želja i bio bi to povratak ’Torlaka’ na velika vrata. Verovatno 
će biti problema da se dobiju međunarodne licence koje su izgubljene. Pozvala bih na odgovornost one 
koji su dozvolili da ih jedna takva institucija izgubi”, kaže dr Grujičić. 
Direktorka Instituta za onkologiju ističe da bi bilo fenomenalno ako bismo uspeli da postanemo 
vakcinalno suverena država. 
„Tada ne bismo zavisili ni od koga, a mogli bismo da pomognemo i drugim zemljama. Treba se setiti da je 
’Torlakova’ be-se-že vakcina bila jedna od najboljih u svetu”, kaže dr Grujičić. 
Naša sagovornica je ubeđena da nema prepreka da se vakcina protiv kovida 19 pravi u Srbiji i da je to 
sasvim moguće uz nabavku odgovarajuće opreme. To bi doprinelo i da se u zemlji zadrže stručni mladi 
ljudi poput imunologa, molekularnih biologa i virusologa, a time bi se pojačali bazična nauka i ispitivanja. 
„Ti ljudi ne bi razmišljali da odu u inostranstvo ukoliko bi se – ’Torlak’ oporavio. Imali bi gde da rade. To 
ima suštinski značaj za ovu zemlju. Koliko su važni vojska i policija, za mene je toliko bitan i ’Torlak’. U tu 
ustanovu treba da se uloži da može da proizvodi i druge vakcine. ’Torlak’ treba da ostane državna 
ustanova i ne sme privatnik da bude njen vlasnik. Ova institucija može sebe da izdržava i još nekoliko 
ustanova uz to”, napominje dr Grujičićeva. 
Kada je reč o onkološkim bolesnicima, naša sagovornica ističe da institut radi bez pauze i da su jedino 
redukovani pregledi i kontrole ljudi koji dolaze jednom do dva puta godišnje. 
„Polako i njih počinjemo da vraćamo. Što se tiče operacija i zračenja pacijenata sa malignim bolestima, 
radimo sa 150 odsto snage. Mnogi pacijenti su tražili našu pomoć jer je dosta bolnica u kovid režimu 
rada. U roku od četiri nedelje posle konzilijarne odluke obavljamo intervencije. Hirurzi operišu i u 
prepodnevnim i popodnevnim satima. Nekoliko puta smo zaustavljali rad nakratko jer se korona pojavila 
među pacijentima. Evo primili smo pacijentkinju 30. januara koja je bila negativna na koronu, a već 1. 
februara je imala pozitivan nalaz. Svim onkološkim pacijentima koji su izlečeni i čija je bolest stavljena 
pod kontrolu savetujemo da se vakcinišu protiv korone, a ostali moraju da razgovaraju sa svojim 
onkolozima. Oni koji su imunokompromitovani nema svrhe da dobiju vakcinu jer neće stvoriti antitela”, 
navodi naša sagovornica. 
Ona kaže da je Institut za onkologiju i radiologiju Srbije istakao na svom sajtu savete za pacijente u vezi 
sa vakcinacijom. Međunarodne stručne onkološke asocijacije dale su okvirne preporuke za kovid 19 
vakcinaciju onkoloških pacijenata na osnovu rezultata dosadašnjih ispitivanja vakcina u opštoj populaciji, 
i vakcinacije onkoloških pacijenata protiv gripa. Pacijenti koji su završili onkološko lečenje pre više 
meseci ili godina i koji nisu imunokompromitovani (oslabljenog imuniteta) zbog prethodne terapije ili 
osnovne bolesti, nemaju ograničenja i mogu da se vakcinišu i izaberu bilo koju vakcinu uz poštovanje 
kontraindikacija. Kod osoba sa oslabljenim imunitetom može se desiti da odgovor na vakcinu ne bude 
dovoljan, odnosno da se ne stvori dovoljno antitela za zaštitu od virusa, ali se i dalje očekuje da će 
vakcina pružiti određen stepen zaštite. Dosadašnji rezultati ispitivanja i iskustva nisu ukazali ni na kakvu 
potencijalnu opasnost ili moguću interakciju kovida 19, vakcina i pojedinih tipova onkološke terapije, ali 
je za to potrebno sprovesti ciljana ispitivanja. Pacijenti sa aktivnom malignom bolešću i oslabljenim 
imunitetom ne treba da primaju žive virusne vakcine. 
Ako se kod osobe planira otpočinjanje onkološke terapije (hemioterapija, zračna terapije, operacija), 
dobro bi bilo vakcinaciju sprovesti pre toga, ukoliko je to moguće. Pacijentima koji su imali operaciju, 
termin vakcinacije će se odrediti u zavisnosti od postoperativnog oporavka. Pacijenti koji su na zračnoj 
terapiji mogu se vakcinisati, kao i oni koji primaju hemioterapiju, pri čemu bi vakcinu u dogovoru sa 
onkologom trebalo dati između ciklusa, u periodu kada je krvna slika najbolja. Vakcinacija je moguća i 



 
 

kod bolesnika koji primaju hormonoterapiju i onih koji primaju imunoterapiju ili ciljanu terapiju. U 
slučaju primene terapije monoklonskim antitelima koja deluju na B ćelije ili intenzivne hemioterapije 
(indukciona ili konsolidaciona hemioterapija kod akutne leukemije), vakcinu u konsultaciji sa onkologom 
treba primeniti pre početka ili šest meseci nakon završetka tretmana zbog potencijalne neefikasnosti 
vakcine. 
 

 

 

 

Đerlek: Narednih nedelja nove doze Fajzera, rano za popuštanje 
Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek, rekao i da će u ponedeljak stići nove količine 
Fajzerovih vakcina i to 8.700 doza, kao i da 15. februra stiže 40.600, a 22. februara 46.000 doza 
Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je da se epidemiološka situacija popravlja, 
ali da je rano za popuštanje mera, jer je i dalje potreban oprez, te dodao da će biti dovoljno vakcina za 
sve koji treba da se revakcinišu i za one koji treba da prime prvu dozu cepiva. 
On je za TV K1 rekao i da će u ponedeljak stići nove količine Fajzerovih vakcina i to 8.700 doza, kao i da 
15. februra stiže 40.600, a 22. februara 46.000 doza. 
"Neće to biti uvek po 40.000 doza, ali ''Fajzer ne preskoči nijedan ponedeljak da ne isporuči određene 
količine. Bitan nam je kontinuitet", rekao je Đerlek. 
On je naveo i da se epidemiološka situacija popravlja, ali da je i dalje potreban oprez, jer je broj 
pacijenata na bolničkom lečenju veliki. 
"Nismo za popuštanje mera. Još nije epidemiološka situacija tako stabilna da bi mogli da govorimo o 
popuštanju, jer bi mogli da pokvarimo ono što smo uradili do sada. Počela je odlično i imunizacija", 
naveo je on. 



 
 

Đerlek je rekao i da veruje da Institut "Torlak" može da počne sa proizvodnjom ruske vakcine "Sputnjik 
V" i da će ponovo postati evropski centar za vakcine. 
Već 11. februara u "Torlak" stiže ruska delegacija koje će sagledati stanje na Institutu. 
"Naši lekari su najstručniji. Ono što nam fali su stvari u tehničko-tehnološkom domenu i tu očekujem 
pomoć iz Rusije", rekao je Đerlek. 
 

 

 

U klinici "Dr Laza Lazarević" 11.000 poziva tokom pandemije 
Na telefonskoj liniji za psihosocijalnu podršku tokom pandemije, na klinici "Dr. Laza Lazarević" do sada 
smo imali više od 11.000 poziva sa teritorije cele Srbije, kazala je danas direktorka klinike Ivana Stašević 
Karličić. 
Ona je navela da su u pitanju bili češće pozivi žena nego muškaraca kao i da su se javljali oni koji nisu 
bolesni već se teško nose sa sveprisutnim osećajem neizvesnosti i straha koji prati pandemiju. 
pixabay.com 
"Mnogo toga smo uspeli da rešimo kratkim psihoterapijskim intervencijama. Uvideli smo značaj 'tele-
medicine' i videlo se i da na alternativne načine možemo da pomognemo ljudima", kazala je Stašević 
Karličić za RTS. 
Prema njenim rečima, posle godinu dana borbe sa kovidom opšta je ocena da mentalno zdravlje jeste 
ugroženo. 
"Na početku smo imali prisutnu anksioznost, poremećaj sna i razdražljivost dok se sada većina 
stanovništva adaptirala. U prethodnom jednogodišnjem periodu imali smo oko 15.000 pregleda, nešto 
više nego pre", navela je ona. 



 
 

Nedavno je, kako kaže, otvorena linija isključivo za zdravstvene radnike. 
"Još tokom aprila smo zajedno sa ministarstvom zdravlja uočili potrebu da zaštitimo mentalno zdravlje 
zdravstvenih radnika. Oni se na prvoj liniji fronta borbe protiv korone susreću sa velikim stresom, 
naročito jer je zdravstvena delatnost faktor rizika za razvijanje sindroma 'burn-out'", rekla je Stašević 
Karličić i dodala da je do sada 50-ak kolega u takvom tretmanu podrške. 
Kaže da oni nisu oboleli, samo su ljudi kojima je potrebna pomoć i podrška, kao i savet kako da "sebe 
bolje vode" kroz raznorazne stresogene situacije. 
 
 
 
 
 


